
Protokół Nr LIII/22
z Sesji Rady Miejskiej Orzesze

w dniu 30 marca 2023r.

LIII Sesji, która odbyła się w sali posiedzeń Urzędu Miejskiego Orzesze przewodniczył 
Pan Jan Mach – Przewodniczący Rady Miejskiej Orzesze.

Obrady rozpoczęto 30 marca 2023 o godz.15:00, a zakończono o godz.17:34 tego samego dnia.

W posiedzeniu wzięło udział 18 członków – lista obecności stanowi załącznik do protokołu.

Nieobecni Radni:
- Damian Kiecka
- Adam Ratka
- Stanisław Wycisło

Płyta CD z nagraniem z sesji stanowi załącznik do protokołu.

Na Sesji przyjęto Uchwały Nr LIII/662-674/23.

1. Otwarcie Sesji
Przewodniczący Rady na podstawie listy obecności stwierdził, że na sali jest 17 radnych, co stanowi 
kworum do podejmowania prawomocnych uchwał. 

Na protokolanta powołał Marzenę Nowak. 

W skład Komisji Uchwał i Wniosków zaproponował Radną Grażynę Bortlik oraz Radną Joannę Kalus-
Grzegorzek. Jako Przewodniczącą Komisji zaproponował Radną Joannę Kalus-Grzegorzek.

Głosowano w sprawie:
powołania Komisji Uchwał i Wniosków. 

Wyniki głosowania
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4

Wyniki imienne:
ZA (17) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Grzegorz 
Kaczmarczyk, Joanna Kalus-Grzegorzek, Joanna Kurasz, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał 
Macioszek, Grażyna Matuszczyk, Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Jan Spendel, Piotr 
Szola
NIEOBECNI (4) Damian Kiecka, Adam Ratka, Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło



2. Wnioski dotyczące zmiany porządku obrad
Przewodniczący poinformował, że zachodzi konieczność wycofania z porządku obrad projektu uchwały 
w sprawie zasad i trybu udzielania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane 
przy zabytkach na terenie Miasta Orzesze, ze względu na konieczność skonsultowania projektu z 
Urzędem Ochrony Konkurencji i Konsumentów. 

Głosowano w sprawie:
wycofania z porządku obrad projektu uchwały w sprawie zasad i trybu udzielania dotacji na prace 
konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach na terenie Miasta Orzesze. 

Wyniki głosowania
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4

Wyniki imienne:
ZA (17) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Wojciech Dudek, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Grzegorz 
Kaczmarczyk, Joanna Kalus-Grzegorzek, Joanna Kurasz, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał 
Macioszek, Grażyna Matuszczyk, Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Jan Spendel, Piotr 
Szola
NIEOBECNI (4) Damian Kiecka, Adam Ratka, Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło

Przewodniczący poinformował, że zachodzi konieczność wprowadzenia do porządku obrad projektu 
uchwały w sprawie podjęcia działań zmierzających do ustanowienia w granicach administracyjnych 
miasta Orzesze użytków ekologicznych oraz pomników przyrody. 

Głosowano w sprawie:
wprowadzenia do porządku obrad projektu uchwały w sprawie podjęcia działań zmierzających do 
ustanowienia w granicach administracyjnych miasta Orzesze użytków ekologicznych oraz pomników 
przyrody. 

Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4

Wyniki imienne:
ZA (15) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Joanna Kalus-Grzegorzek, 
Joanna Kurasz, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Grażyna Matuszczyk, Damian 
Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Jan Spendel, Piotr Szola
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) Wojciech Dudek, Grzegorz Kaczmarczyk
NIEOBECNI (4) Damian Kiecka, Adam Ratka, Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło

Ze względu na wybór wariantu niebieskiego przebiegu linii Centralnego Portu Komunikacyjnego 
Przewodniczący poinformował, że zachodzi konieczność wprowadzenia do porządku obrad projektu 
uchwały w sprawie wyrażenia sprzeciwu wobec przebiegu przedstawionych wariantów trasy linii 
kolejowych w ramach inwestycji Centralnego Portu Komunikacyjnego w tym wybranego wariantu 
inwestorskiego W72. 

Głosowano w sprawie:
wprowadzenia do porządku obrad projektu uchwały w sprawie wyrażenia sprzeciwu wobec przebiegu 
przedstawionych wariantów trasy linii kolejowych w ramach inwestycji Centralnego Portu 
Komunikacyjnego w tym wybranego wariantu inwestorskiego W72. 



Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4

Wyniki imienne:
ZA (15) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Joanna Kalus-Grzegorzek, 
Joanna Kurasz, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Grażyna Matuszczyk, Damian 
Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Jan Spendel, Piotr Szola
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) Wojciech Dudek, Grzegorz Kaczmarczyk
NIEOBECNI (4) Damian Kiecka, Adam Ratka, Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło

3. Przegłosowanie zgłoszonych i nieuwzględnionych poprawek do protokołu z LII Sesji
Nie zostały zgłoszone żadne poprawki.                                                                                                            

Na posiedzenie przybył Radny Mateusz Szweda – 18 osób obecnych na sali

4. Sprawozdania
Przewodniczący poinformował, że Radnym zostały już wcześniej udostępnione sprawozdania: 

• z realizacji zadań z zakresu pomocy społecznej Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w 
Orzeszu za okres 2022 roku,

• z realizacji Gminnej Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych za rok 2022,

• z funkcjonowania Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie i Ochrony Ofiar 
Przemocy w Rodzinie w Orzeszu na lata 2018-2022 za rok 2022,

w związku z czym poprosił o kierowanie ewentualnych pytań.

Odpowiadając na pytanie Pani Danuta Piwońska powiedziała, że w ostatnim czasie pracownicy nie byli 
narażeni na agresywne zachowania ze strony mieszkańców. Dodała, że postawa roszczeniowa zdarza się 
bardzo często, dlatego Ośrodek ma zawartą umowę z firmą ochraniarską, jednak tylko na terenie 
placówki. Dopowiedziała, że w jednym przypadku pracownicy w terenie korzystali z asysty policji.

5. Sprawozdanie Burmistrza z prac w okresie międzysesyjnym i wolne głosy

Na wstępie Burmistrz przedstawił, że 22 marca br. odbyła się w Śląskim Urzędzie Wojewódzkim 
konferencja z udziałem pełnomocnika Rządu ds. CPK, na której poinformowano o wyborze wariantu 
W72 (niebieskiego) jako wariantu inwestorskiego kolei dużych prędkości nr 170 do CPK na odcinku 
Katowice-Ostrawa. Zaznaczył, że w dalszym ciągu nie jest wyrażana zgoda na realizację tego zadania po 
proponowanym przebiegu i w dalszym ciągu będą na terenie Powiatu Mikołowskiego odbywały się 
protesty. Podziękował wszystkim zaangażowanym w dotychczasową obronę przedstawianych wariantów. 
Omówił przebieg wybranego wariantu inwestorskiego. Zaapelował o solidarność w tym temacie oraz 
dalsze działania, tak aby wykorzystać wszystko czym można by było zablokować realizację inwestycji w 
takim kształcie i na takich warunkach.  



Przewodniczący złożył podziękowania stronie społecznej z Orzesza i innych miast zaangażowanej w 
obronę wszystkich wariantów przebiegu tras kolei dużych prędkości realizowanych w ramach budowy 
Centralnego Portu Komunikacyjnego. 

Radna Joanna Kalus-Grzegorzek dodała, że w dalszym ciągu kwestionowane będą wszystkie warianty 
przebiegu. Stwierdziła, że może trzeba by było zapewnić pomoc zarówno prawną jak i psychologiczną 
mieszkańcom objętych wybranym wariantem inwestorskim. 

Burmistrz poinformował, że sprawozdania z poszczególnych Wydziałów i Referatów zostały Radnym 
dostarczone w formie pisemnej. Przedstawił, że:

• zlecono wykonanie dokumentacji projektowej na budowę linii oświetlenia ulicznego w ciągu 
ul.Przy Lesie w Orzeszu-Zawadzie, ul.Tyskiej w Orzeszu-Zawiści oraz ul.Jagodowej w Orzeszu-
Gardawicach,

• rozpoczęła się budowa sieci oświetlenia ulicznego w ciągu ul.Fabrycznej w Orzeszu-Jaśkowicach,

• podpisano z wybranym wykonawcą umowę na rozbudowę Szkoły Podstawowej Nr 6 w Orzeszu-
Zawiści o dziewięciooddziałowe przedszkole,

• trwa projektowanie rozbudowy Szkoły Podstawowej Nr 3 w Orzeszu-Zawadzie,

• trwa opracowywanie dokumentacji projektowej na budowę sieci kanalizacyjnej w Orzeszu-
Jaśkowicach, która będzie podłączona do oczyszczalni ścieków wybudowanej przy przedszkolu. 
Dodał, że planowane jest projektowanie kanalizacji sanitarnej w kolejnych miejscach Jaśkowic. 
Przedstawił zasady ubiegania się o środki zewnętrzne na budowę sieci kanalizacyjnej, które 
można pozyskać tylko na zadania realizowane w granicach aglomeracji. Dopowiedział, że do 
rozszerzenia aglomeracji konieczne jest spełnienie wskaźnika 120RLM na 1km sieci 
kanalizacyjnej. Podsumował, że warunki te nie pozwolą ubiegać się o środki zewnętrzne a 
wybudowanie kanalizacji w Orzeszu bez ich udziału nie będzie możliwe,

• złożony został wniosek na dofinansowanie budowy boiska wielofunkcyjnego przy ul.Skośnej w 
Orzeszu,

• w kwietniu mają być zgłoszone dwa wnioski na dofinansowanie zadań z zakresu montażu pomp 
ciepła i instalacji fotowoltaicznych dla budynku ZGKiM oraz Przedszkola w Zazdrości,

• trwają prace projektowe dot. remontu ulic Plebiscytowej, Konarskiego, Mickiewicza i Mlecznej, 
które zostały ujęte we wniosku o dofinansowanie z RFRD 2023,

• wystosowano zapytanie ofertowe dot. wykonania dokumentacji projektowej dla zadania „Budowa 
ul.Brzozowej w Orzeszu-Jaśkowicach wraz z oświetleniem”,

• wystosowano zapytanie ofertowe dot. wykonania zadania „Przebudowa ul.Akacjowej w Orzeszu-
Zgoniu – etap II” dofinansowanego ze środków Funduszu Sołeckiego,

• rozpoczęto roboty związane z budową ul.Bł.ks.J.Popiełuszki Orzeszu-Woszczycach  w ramach 
Polskiego Ładu,

• przeprowadzane są kontrole i inwentaryzacja sieci kanalizacyjnej,

• usuwano awarie na sieciach kanalizacyjnych i przepompowniach ścieków.



W związku z pytaniami poinformowano, że:

• ulica Kominiarska została zlecona do pozimowego remontu bieżącego i w ciągu 15 dni będzie 
zrealizowana,

• do Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Orzeszu zgłoszona zostanie konieczność 
uprzątnięcia terenu przy Punkcie Selektywnej Zbiórki Odpadów Komunalnych.

Radni zgłosili sprawy:

• rozważenia kwestii zlikwidowania budki dróżnika przy ul.Rybnickiej, za którą powstało 
wysypisko śmieci a obecnie nie pełni ona już żadnej roli, 

• konieczności interwencji u zarządcy drogi o likwidację ubytków powstałych po okresie zimowym 
na drodze pomiędzy rondami w centrum miasta. 

Radca Prawny poinformował o toczącej się przed Sądem Rejonowym w Mikołowie sprawie dotyczącej 
skuteczności wypowiedzenia przez Miasto Stowarzyszeniu Niepokorni umowy użyczenia stadionu.

Burmistrz wyjaśnił, że decyzja dotycząca użyczenia stadionu jednemu Stowarzyszeniu została podjęta 
tylko pod warunkiem umożliwienia również korzystania z niego innym podmiotom, jednak ze względu 
na brak możliwości porozumienia się umowa została wypowiedziana. Stwierdził, że w sytuacji 
wystąpienia woli porozumienia się, może w każdej chwili wycofać z Sądu powództwo.

Radny Lechosław Łukasik wyraził ubolewanie, że dowiedział się iż miasto w osobie p.Burmistrza 
występuje przeciwko mieszkańcom miasta, którzy są zrzeszeniu w pewnym Stowarzyszeniu, którzy 
dodatkowo swoją pracą i zaangażowaniem wnieśli jakąś konkretną wartość dodaną dla miasta.
Poprosił o informację w sprawie odmówienia Stowarzyszeniu Niepokorni korzystania z obiektu 
szatniowego w czasie zaplanowanych rozgrywek ligowych. Dopowiedział, że zawodnicy byli zmuszeni 
do przebierania się na dworze, kiedy budynek był pusty i nie był przez nikogo innego wykorzystywany.

Kierownik Referatu ds. Współpracy ze Stowarzyszeniami, Przeciwdziałania Uzależnieniom oraz 
Zarządzania Kryzysowego poinformowała, że Stowarzyszenie Niepokorni dnia 15.03. zgłosili chęć 
skorzystania z obiektu szatniowego w związku z prowadzonymi rozgrywkami ligowymi, na co została 
dnia 20.03. skierowana odpowiedź odmowna. Wyjaśniła, że zdaniem Radców Prawnych w obecnym 
czasie żadne ze stowarzyszeń nie ma możliwości korzystania z tego obiektu.

Przewodniczący Rady stwierdził, że poruszony temat jest sprawą do analizy przez komisję, ponieważ 
sesja nie jest do takich dyskusji. Dodał, że może także być skierowany zarzut prowadzenia dyskusji bez 
udziału zainteresowanej strony. 

Radny Rajmund Gazda zgłosił wniosek formalny o zakończenie dyskusji na ten temat. Wyjaśnił, że 
przychyla się do stanowiska Przewodniczącego, ze względu na brak obecności zainteresowanych stron. 
Dodał, że poruszane są szczegóły, które przedłużają obrady Rady.

W związku ze zgłoszeniem wniosku formalnego Przewodniczący dopuścił zabranie głosu w celu 
zgłoszenia jednego wniosku opowiadającego się „za” wnioskiem formalnym i jednego głosu „przeciw” 
wnioskowi. 

Przewodniczący Rady poparł zgłoszony wniosek formalny, stwierdzając, że dyskusja w takich 
szczegółach powinna toczyć się na komisjach.

Głosowano w sprawie:
zakończenia dyskusji nad tematem dotyczącym Stadionu oraz budynku OCIR. 



Wyniki głosowania
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 8

Wyniki imienne:
ZA (11) Grażyna Bortlik, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Joanna Kalus-Grzegorzek, Joanna Kurasz, Jan 
Mach, Michał Macioszek, Grażyna Matuszczyk, Adam Muras, Teresa Potysz, Jan Spendel
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) Lechosław Łukasik, Damian Mrowiec
NIEOBECNI (8) Artur Brandys, Wojciech Dudek, Grzegorz Kaczmarczyk, Damian Kiecka, Adam 
Ratka, Piotr Szola, Mateusz Szweda, Stanisław Wycisło

Radny Lechosław Łukasik złożył wniosek formalny, aby Miasto Orzesze wycofało pozew wobec 
Stowarzyszenia, czyli wobec mieszkańców Miasta Orzesze złożony do Sądu Rejonowego w Mikołowie. 

Z-ca Przewodniczącego Rady poinformował, że złożony przez Radnego Lechosława Łukasik wniosek nie 
zalicza się do wniosków formalnych przewidzianych w par.33 ust.4a Statutu Miasta Orzesze.

Przewodniczący stwierdził, że zgodnie z przyjętym wnioskiem formalnym Radnego Rajmunda Gazda 
kończy dyskusję na temat stadionu i poprosił Burmistrza o informowanie o tej sprawie radnych na 
posiedzeniach komisji.

Radna Teresa Potysz zapytała czy wychodzenie radnych podczas obrad jest łamaniem regulaminu.

Przewodniczący wyjaśnił, że regulamin nie zakazuje wychodzenia, jednak do podejmowania uchwał 
musi być zachowane kworum.

Radny Krzysztof Giel poruszył sprawę rozbudowy strażnicy OSP Woszczyce, która jak stwierdził toczy 
się już od dłuższego czasu. Oznajmił, że były już w tej sprawie podjęte decyzje przez Komisję 
Gospodarki Komunalnej, Budownictwa, Budżetu i Mienia Gminy, dlatego w sytuacji pojawienia się 
wolnych środków złożył do przegłosowania wniosek, aby środki przeznaczone na spłatę obligacji 
przeznaczyć na rozbudowę tej strażnicy oraz wpisać zadanie do Wieloletniej Prognozy Finansowej.

Przewodniczący po raz kolejny zwrócił uwagę, że wszelkie nowe tematy powinny być przeanalizowane 
na posiedzeniach komisji, aby na sesji można było przegłosować wypracowane stanowisko. Wobec braku 
innych uwag poprosił o przygotowanie wniosku, który poddał pod głosowanie.

Głosowano w sprawie:
zabezpieczenia środków przeznaczonych na spłatę obligacji na rozbudowę strażnicy OSP Woszczyce i 
wpisanie tego zadania do WPF. 

Wyniki głosowania
ZA: 3, PRZECIW: 12, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 6

Wyniki imienne:
ZA (3) Krzysztof Giel, Michał Macioszek, Adam Muras
PRZECIW (12) Grażyna Bortlik, Rajmund Gazda, Grzegorz Kaczmarczyk, Joanna Kalus-Grzegorzek, 
Joanna Kurasz, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Grażyna Matuszczyk, Damian Mrowiec, Teresa Potysz, 
Piotr Szola, Mateusz Szweda
NIEOBECNI (6) Artur Brandys, Wojciech Dudek, Damian Kiecka, Adam Ratka, Jan Spendel, Stanisław 
Wycisło



Przewodniczący przekazał następujące informacje:

• mieszkańcy zainteresowani szczegółowym przebiegiem wybranego wariantu inwestorskiego przy 
realizacji kolei dużych prędkości mogą skorzystać z mapy zamieszczonej na stronie internetowej 
CPK lub zgłosić do Urzędu pokój nr 19,

• do końca kwietnia radni są zobowiązani do złożenia oświadczeń majątkowych,

• na tabletach radnym zostały zamieszczone dwa zaproszenia na dni skupienia oraz wręczenie 
nagród sportowych,

• Miejski Ośrodek Kultury wraz z grupą mieszkańców pod patronatem Burmistrza Miasta Orzesze 
organizują w Parku na Górce św.Wawrzyńca „Szukanie zajączka” dla dzieci do lat 14. 

6. Uchwały:
a) Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Orzesze na lata 
2023-2040
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję Budżetu.

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Orzesze na lata 2023-
2040. 

Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 6

Wyniki imienne:
ZA (15) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Grzegorz Kaczmarczyk, 
Joanna Kalus-Grzegorzek, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Grażyna Matuszczyk, 
Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Piotr Szola, Mateusz Szweda
NIEOBECNI (6) Wojciech Dudek, Damian Kiecka, Joanna Kurasz, Adam Ratka, Jan Spendel, Stanisław 
Wycisło

b) Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Miasta Orzesze na 2023 rok
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję Budżetu.      

Skarbnik Miasta poinformowała o dodatkowej zmianie, która została wprowadzona do projektu uchwały 
a dotyczącej dodatków elektrycznych i pozostałych dodatków wypłacanych mieszkańcom.

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej zmian w budżecie Miasta Orzesze na 2023 rok. 

Wyniki głosowania
ZA: 12, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5

Wyniki imienne:
ZA (12) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Rajmund Gazda, Grzegorz Kaczmarczyk, Lechosław Łukasik, 
Jan Mach, Michał Macioszek, Grażyna Matuszczyk, Damian Mrowiec, Adam Muras, Piotr Szola, 
Mateusz Szweda



PRZECIW (1) Teresa Potysz
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) Krzysztof Giel, Joanna Kalus-Grzegorzek, Joanna Kurasz
NIEOBECNI (5) Wojciech Dudek, Damian Kiecka, Adam Ratka, Jan Spendel, Stanisław Wycisło

c) Podjęcie uchwały w sprawie zmiany dotacji przedmiotowych dla samorządowego zakładu 
budżetowego - Zakład Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Orzeszu
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję Budżetu.      

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej zmiany dotacji przedmiotowych dla samorządowego zakładu budżetowego - 
Zakład Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Orzeszu. 

Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5

Wyniki imienne:
ZA (15) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Grzegorz Kaczmarczyk, 
Joanna Kalus-Grzegorzek, Joanna Kurasz, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Grażyna 
Matuszczyk, Damian Mrowiec, Adam Muras, Piotr Szola, Mateusz Szweda
PRZECIW (1) Teresa Potysz
NIEOBECNI (5) Wojciech Dudek, Damian Kiecka, Adam Ratka, Jan Spendel, Stanisław Wycisło

d) Podjęcie uchwały w sprawie wystąpienia z apelem do Zarządu Dróg Wojewódzkich
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję Budżetu.      

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej wystąpienia z apelem do Zarządu Dróg Wojewódzkich. 

Wyniki głosowania
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5

Wyniki imienne:
ZA (16) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Grzegorz Kaczmarczyk, 
Joanna Kalus-Grzegorzek, Joanna Kurasz, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Grażyna 
Matuszczyk, Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Piotr Szola, Mateusz Szweda
NIEOBECNI (5) Wojciech Dudek, Damian Kiecka, Adam Ratka, Jan Spendel, Stanisław Wycisło

e) Podjęcie uchwały w sprawie aktualizacji „Studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego miasta Orzesze”
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję Budżetu.      

Naczelnik Wydziału Gospodarki Przestrzennej i Ochrony Konserwatorskiej poinformował, że 
aktualizacja była już przez Radę uchwalona w listopadzie 2022 roku, co zostało uchylone przez 
Wojewodę, ze względu na zbyt dużo terenów przeznaczonych pod zabudowę mieszkaniową. Dodał, że 
została sporządzona ponowna aktualizacja, która jest skonsultowana z Wydziałem Nadzoru Prawnego 
Śląskiego Urzędu Wojewódzkiego. 



Projektant omówił kolejno każdą ze złożonych uwag, które były poddawane przez Przewodniczącego pod 
oddzielne głosowania.

Głosowano w sprawie:
nieuwzględnienia uwagi nr 1. 

Wyniki głosowania
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5

Wyniki imienne:
ZA (16) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Grzegorz Kaczmarczyk, 
Joanna Kalus-Grzegorzek, Joanna Kurasz, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Grażyna 
Matuszczyk, Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Piotr Szola, Mateusz Szweda
NIEOBECNI (5) Wojciech Dudek, Damian Kiecka, Adam Ratka, Jan Spendel, Stanisław Wycisło

Głosowano w sprawie:
nieuwzględnienia uwagi nr 2. 

Wyniki głosowania
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5

Wyniki imienne:
ZA (16) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Grzegorz Kaczmarczyk, 
Joanna Kalus-Grzegorzek, Joanna Kurasz, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Grażyna 
Matuszczyk, Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Piotr Szola, Mateusz Szweda
NIEOBECNI (5) Wojciech Dudek, Damian Kiecka, Adam Ratka, Jan Spendel, Stanisław Wycisło

Głosowano w sprawie:
nieuwzględnienia uwagi nr 3. 

Wyniki głosowania
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5

Wyniki imienne:
ZA (16) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Grzegorz Kaczmarczyk, 
Joanna Kalus-Grzegorzek, Joanna Kurasz, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Grażyna 
Matuszczyk, Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Piotr Szola, Mateusz Szweda
NIEOBECNI (5) Wojciech Dudek, Damian Kiecka, Adam Ratka, Jan Spendel, Stanisław Wycisło

Głosowano w sprawie:
nieuwzględnienia uwagi nr 4. 

Wyniki głosowania
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5

Wyniki imienne:
ZA (16) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Grzegorz Kaczmarczyk, 
Joanna Kalus-Grzegorzek, Joanna Kurasz, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Grażyna 
Matuszczyk, Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Piotr Szola, Mateusz Szweda



NIEOBECNI (5) Wojciech Dudek, Damian Kiecka, Adam Ratka, Jan Spendel, Stanisław Wycisło

Głosowano w sprawie:
podtrzymania stanowiska Burmistrza w sprawie uwagi nr 5. 

Wyniki głosowania
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5

Wyniki imienne:
ZA (16) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Grzegorz Kaczmarczyk, 
Joanna Kalus-Grzegorzek, Joanna Kurasz, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Grażyna 
Matuszczyk, Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Piotr Szola, Mateusz Szweda
NIEOBECNI (5) Wojciech Dudek, Damian Kiecka, Adam Ratka, Jan Spendel, Stanisław Wycisło

Głosowano w sprawie:
podtrzymania stanowiska Burmistrza w sprawie uwagi nr 7. 

Wyniki głosowania
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5

Wyniki imienne:
ZA (16) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Grzegorz Kaczmarczyk, 
Joanna Kalus-Grzegorzek, Joanna Kurasz, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Grażyna 
Matuszczyk, Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Piotr Szola, Mateusz Szweda
NIEOBECNI (5) Wojciech Dudek, Damian Kiecka, Adam Ratka, Jan Spendel, Stanisław Wycisło

Głosowano w sprawie:
podtrzymania stanowiska Burmistrza w sprawie uwagi nr 8. 

Wyniki głosowania
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5

Wyniki imienne:
ZA (16) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Grzegorz Kaczmarczyk, 
Joanna Kalus-Grzegorzek, Joanna Kurasz, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Grażyna 
Matuszczyk, Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Piotr Szola, Mateusz Szweda
NIEOBECNI (5) Wojciech Dudek, Damian Kiecka, Adam Ratka, Jan Spendel, Stanisław Wycisło

Głosowano w sprawie:
podtrzymania stanowiska Burmistrza w sprawie uwagi nr 9. 

Wyniki głosowania
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5

Wyniki imienne:
ZA (16) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Grzegorz Kaczmarczyk, 
Joanna Kalus-Grzegorzek, Joanna Kurasz, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Grażyna 
Matuszczyk, Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Piotr Szola, Mateusz Szweda
NIEOBECNI (5) Wojciech Dudek, Damian Kiecka, Adam Ratka, Jan Spendel, Stanisław Wycisło



Głosowano w sprawie:
podtrzymania stanowiska Burmistrza w sprawie uwagi nr 10. 

Wyniki głosowania
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5

Wyniki imienne:
ZA (16) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Grzegorz Kaczmarczyk, 
Joanna Kalus-Grzegorzek, Joanna Kurasz, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Grażyna 
Matuszczyk, Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Piotr Szola, Mateusz Szweda
NIEOBECNI (5) Wojciech Dudek, Damian Kiecka, Adam Ratka, Jan Spendel, Stanisław Wycisło

Głosowano w sprawie:
podtrzymania stanowiska Burmistrza w sprawie uwagi nr 11. 

Wyniki głosowania
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5

Wyniki imienne:
ZA (16) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Grzegorz Kaczmarczyk, 
Joanna Kalus-Grzegorzek, Joanna Kurasz, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Grażyna 
Matuszczyk, Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Piotr Szola, Mateusz Szweda
NIEOBECNI (5) Wojciech Dudek, Damian Kiecka, Adam Ratka, Jan Spendel, Stanisław Wycisło

Głosowano w sprawie:
podtrzymania stanowiska Burmistrza w sprawie uwagi nr 12. 

Wyniki głosowania
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5

Wyniki imienne:
ZA (16) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Grzegorz Kaczmarczyk, 
Joanna Kalus-Grzegorzek, Joanna Kurasz, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Grażyna 
Matuszczyk, Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Piotr Szola, Mateusz Szweda
NIEOBECNI (5) Wojciech Dudek, Damian Kiecka, Adam Ratka, Jan Spendel, Stanisław Wycisło

Głosowano w sprawie:
podtrzymania stanowiska Burmistrza w sprawie uwagi nr 13. 

Wyniki głosowania
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5

Wyniki imienne:
ZA (16) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Grzegorz Kaczmarczyk, 
Joanna Kalus-Grzegorzek, Joanna Kurasz, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Grażyna 
Matuszczyk, Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Piotr Szola, Mateusz Szweda
NIEOBECNI (5) Wojciech Dudek, Damian Kiecka, Adam Ratka, Jan Spendel, Stanisław Wycisło



Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej aktualizacji „Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego miasta Orzesze”. 

Wyniki głosowania
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5

Wyniki imienne:
ZA (16) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Grzegorz Kaczmarczyk, 
Joanna Kalus-Grzegorzek, Joanna Kurasz, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Grażyna 
Matuszczyk, Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Piotr Szola, Mateusz Szweda
NIEOBECNI (5) Wojciech Dudek, Damian Kiecka, Adam Ratka, Jan Spendel, Stanisław Wycisło

f) Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXVI/307/20 Rady Miejskiej Orzesze z dnia 26 
listopada 2020 r. w sprawie przystąpienia do aktualizacji studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego miasta Orzesze
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję Budżetu. 
Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej zmiany uchwały Nr XXVI/307/20 Rady Miejskiej Orzesze z dnia 26 
listopada 2020 r. w sprawie przystąpienia do aktualizacji studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego miasta Orzesze. 

Wyniki głosowania
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5

Wyniki imienne:
ZA (16) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Grzegorz Kaczmarczyk, 
Joanna Kalus-Grzegorzek, Joanna Kurasz, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Grażyna 
Matuszczyk, Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Piotr Szola, Mateusz Szweda
NIEOBECNI (5) Wojciech Dudek, Damian Kiecka, Adam Ratka, Jan Spendel, Stanisław Wycisło

g) Podjęcie uchwały w sprawie zasad i trybu udzielania dotacji na prace konserwatorskie, 
restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach na terenie Miasta Orzesze
Wycofany z porządku obrad

h) Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowych 
położonych przy ul.Gliwickiej
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję Budżetu.

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowych położonych przy 
ul.Gliwickiej. 

Wyniki głosowania
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5



Wyniki imienne:
ZA (16) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Grzegorz Kaczmarczyk, 
Joanna Kalus-Grzegorzek, Joanna Kurasz, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Grażyna 
Matuszczyk, Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Piotr Szola, Mateusz Szweda
NIEOBECNI (5) Wojciech Dudek, Damian Kiecka, Adam Ratka, Jan Spendel, Stanisław Wycisło

i) Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowych położonych 
przy ul.Mokrej
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję Budżetu.      

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowych położonych przy 
ul.Mokrej. 

Wyniki głosowania
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5

Wyniki imienne:
ZA (16) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Grzegorz Kaczmarczyk, 
Joanna Kalus-Grzegorzek, Joanna Kurasz, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Grażyna 
Matuszczyk, Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Piotr Szola, Mateusz Szweda
NIEOBECNI (5) Wojciech Dudek, Damian Kiecka, Adam Ratka, Jan Spendel, Stanisław Wycisło

j) Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie części nieruchomości położonej 
przy ul.Św. Wawrzyńca
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję Budżetu.      

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej wyrażenia zgody na wydzierżawienie części nieruchomości położonej przy 
ul.Św. Wawrzyńca. 

Wyniki głosowania
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5

Wyniki imienne:
ZA (16) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Grzegorz Kaczmarczyk, 
Joanna Kalus-Grzegorzek, Joanna Kurasz, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Grażyna 
Matuszczyk, Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Piotr Szola, Mateusz Szweda
NIEOBECNI (5) Wojciech Dudek, Damian Kiecka, Adam Ratka, Jan Spendel, Stanisław Wycisło

k) Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie części nieruchomości 
położonej przy ul.Ramży
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję Budżetu. 



Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej wyrażenia zgody na wydzierżawienie części nieruchomości położonej przy 
ul.Ramży. 

Wyniki głosowania
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5

Wyniki imienne:
ZA (16) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Grzegorz Kaczmarczyk, 
Joanna Kalus-Grzegorzek, Joanna Kurasz, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Grażyna 
Matuszczyk, Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Piotr Szola, Mateusz Szweda
NIEOBECNI (5) Wojciech Dudek, Damian Kiecka, Adam Ratka, Jan Spendel, Stanisław Wycisło

l) Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych oraz granic 
obwodów publicznych szkół podstawowych prowadzonych przez Miasto Orzesze
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję Budżetu. 
Przedstawił protokół z dnia 30 marca 2023r. z przeprowadzonych konsultacji w celu poznania opinii 
organizacji pozarządowych i podmiotów, o których mowa w art.3 ust.3 ustawy o działalności pożytku 
publicznego i o wolontariacie, projektów aktów prawa miejscowego w sprawie ustalenia planu sieci 
publicznych szkół podstawowych oraz granic obwodów publicznych szkół podstawowych prowadzonych 
przez Miasta Orzesze. 
Protokół stanowi załącznik Nr 1 do niniejszego protokołu.

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych oraz granic 
obwodów publicznych szkół podstawowych prowadzonych przez Miasto Orzesze. 

Wyniki głosowania
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5

Wyniki imienne:
ZA (16) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Grzegorz Kaczmarczyk, 
Joanna Kalus-Grzegorzek, Joanna Kurasz, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Grażyna 
Matuszczyk, Damian Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Piotr Szola, Mateusz Szweda
NIEOBECNI (5) Wojciech Dudek, Damian Kiecka, Adam Ratka, Jan Spendel, Stanisław Wycisło

m) Podjęcie uchwały w sprawie podjęcia działań zmierzających do ustanowienia w granicach 
administracyjnych miasta Orzesze użytków ekologicznych oraz pomników przyrody
Przewodniczący poinformował, że uchwała została pozytywnie zaopiniowana przez Komisję Budżetu.

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej podjęcia działań zmierzających do ustanowienia w granicach 
administracyjnych miasta Orzesze użytków ekologicznych oraz pomników przyrody. 

Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5



Wyniki imienne:
ZA (14) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Joanna Kalus-Grzegorzek, 
Joanna Kurasz, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Grażyna Matuszczyk, Damian 
Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Piotr Szola
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) Grzegorz Kaczmarczyk, Mateusz Szweda
NIEOBECNI (5) Wojciech Dudek, Damian Kiecka, Adam Ratka, Jan Spendel, Stanisław Wycisło

n) Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia sprzeciwu wobec przebiegu przedstawionych wariantów 
trasy linii kolejowych w ramach inwestycji Centralnego Portu Komunikacyjnego w tym wybranego 
wariantu inwestorskiego W72

Głosowano w sprawie:
podjęcia uchwały dotyczącej wyrażenia sprzeciwu wobec przebiegu przedstawionych wariantów trasy 
linii kolejowych w ramach inwestycji Centralnego Portu Komunikacyjnego w tym wybranego wariantu 
inwestorskiego W72. 

Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5

Wyniki imienne:
ZA (14) Grażyna Bortlik, Artur Brandys, Rajmund Gazda, Krzysztof Giel, Joanna Kalus-Grzegorzek, 
Joanna Kurasz, Lechosław Łukasik, Jan Mach, Michał Macioszek, Grażyna Matuszczyk, Damian 
Mrowiec, Adam Muras, Teresa Potysz, Piotr Szola
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) Grzegorz Kaczmarczyk, Mateusz Szweda
NIEOBECNI (5) Wojciech Dudek, Damian Kiecka, Adam Ratka, Jan Spendel, Stanisław Wycisło

7. Zamknięcie Sesji
W związku z wyczerpaniem wszystkich punktów porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął LIII 
Sesję Rady Miejskiej Orzesze, dziękując wszystkim za udział w posiedzeniu. Obecnym na posiedzeniu 
oraz wszystkim mieszkańcom złożył życzenia z okazji zbliżających się Świąt Wielkanocnych. 

                                                      Przewodniczący
     Protokołowała Rady Miejskiej

mgr Marzena Nowak                        mgr inż. Jan Mach

Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl 


